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Topolánek výrokem o Lisabonské smlouvě potěšil kancléřku Merkelovou

Praha - Červený koberec kolem Kramářovy vily směřoval přesně na místa, odkud je nejkrásnější výhled na pražské
historické centrum. Město bylo obklopeno jemným mlžným oparem a německá kancléřka Angela Merkelová, kterou před
vilou přivítal premiér Mirek Topolánek kyticí růží, si tento výhled nemohla vynachválit. Z Prahy však odjížděla spokojená
ještě z jednoho důvodu. Odjížděla totiž s Topolánkovým ujištěním, že Česká republika ratifikuje Lisabonskou smlouvu
ještě letos.

„Smlouvu uměle nebrzdíme“ „Já jsem paní kancléřku ubezpečil, že proces ratifikace není nijak uměle brzděn a že bude
po výnosu Ústavního soudu v obou komorách parlamentu obnoven. A já předpokládám, že by proces ratifikace mohl
být do konce roku ukončen,“ řekl desítkám novinářů tísnících se ve velkém sále Kramářovy vily po skončení jednání
Topolánek.
Jeho slova kancléřka kvitovala s povděkem. „Že je třeba spolupracovat, vidíme i na příkladu nynější finanční krize,“ řekla
Merkelová, která stála u zrodu smlouvy. Právě Německo totiž v době jejího vzniku bylo předsednickou zemí Evropské
unie a dokument připravovalo.
Lisabonská smlouva má stanovit pravidla, podle nichž bude EU fungovat. Mimo jiné omezuje právo veta jednotlivých
zemí a zavádí nové funkce - unijního prezidenta a ministra zahraničí.
Měla nahradit předtím zvažovanou evropskou ústavu. Jenomže aby mohla začít platit, musí ji schválit všech
sedmadvacet zemí Evropské unie. Jenže Irsko ji dokonce v referendu zamítlo. Přesvědčit Iry, aby svůj názor na smlouvu
změnili, bude úkolem České republiky. Od ledna se totiž právě Česko stane předsednickou zemí EU.
„Bylo by velmi komplikované domlouvat s Iry jejich ratifikační proces a podmínky toho procesu a přitom nemít sami
ratifikovanou Lisabonskou smlouvu. Tomu asi každý rozumí,“ komentoval kuriózní situaci Topolánek. Přestože se
Merkelová s Topolánkem bavila i o víkendových volbách do krajských zastupitelstev, které skončily jasnou prohrou ODS,
odmítla se včera k jejich výsledku vyjádřit. „Je dobrým zvykem tyto věci zvenčí nekomentovat,“ řekla Merkelová, kterou
časopis Forbes označil za nejmocnější ženu planety.
Premiér Topolánek si včera, dva dny po prohraných volbách, dokonce zavtipkoval.
„Já bych chtěl jen upozornit, že většina mých kolegů, kteří vedli předsednictví, na to nakonec doplatila ve volbách. Mně
se to naštěstí stalo už předtím, takže v tomto případě už mám předplaceno a nemusím z toho mít strach,“ řekl.
Angela Merkelová včera také vzpomínala na své studijní stáže v Praze, které pro ni znamenaly hodně „vědecky i lidsky“.
Při návštěvě Karlovy univerzity, kde v mládí několik měsíců studovala, včera také získala zlatou pamětní medaili za
rozvoj a podporu česko-německých vztahů v oblasti vědy.
A novinářům včera neváhala předvést, že si pamatuje i něco ze složitého českého jazyka. „Bohužel jenom trošku mluvím
česky,“ pronesla v Kramářově vile.
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„Bohužel jenom trošku mluvím česky.“ Tak česky odpověděla německá kancléřka na otázku novinářů


